
Podněty k zařazení na program jednání Zastupitelstva obce Velké Přítočno

A. Návrh bodů k zařazení do programu zasedání zastupite|stva obce

1. Zajištění dosahu obecního rozhlasu v ulicích Ve Vilkách, Sluneční, U Dráhy, Ve Stráni

Předkladatel návrhu na projednání: Václav Hanf (zastupitel}

V některých lokalitách Velkého Přítočna není doposud možné poslouchat hlášení obecního rozhlasu,

neboť do nich není rozhlas zaveden. Konkrétně se jedná o ulice: Ve Vilkách, Sluneční, U Dráhy,

Ve Stráni.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce uklódá starostovi zdjístit zpracovóní podkladů pro iednání zastupitelstva, na
základě kterých bude možné rozhodnout o dalším postupu ve věci instolace obecního rozhlasu
v lokalitóch ulic Ve Vilkách, Sluneční, U Dráhy, Ve Stráni, a to především možnú technická řešení,
cenové rozpětí a možné termíny instalace.
Termín: nejpozději do 30.4.2023

Důvodová zpráva:
Nedostupnost poslechu obecního rozhlasu v některých lokalitách obce může způsobit rozdílnou
informovanost občanů o dění v obci. Tento nedostatek je nutné napravit.

2. Vybudování lávky přes Dolanský potok na pozemku parc.č. 3t2l8 v blízkosti ulice Sluneční
a odbahnění zpevněných částí koryta v téže lokalitě.

Předkladatel návrhu na projednání: Václav Hanf (zastupitel)

Při slavnostním zahájení školního roku 2O22/2023 byl ve škole před přítomnými rodiči starostou
zmíněn záměr vybudovat pro děti docházejícído školy z jižní části naší obce a z Dolan lávku přes potok

tak, aby se děti snáze a bezpečněji dostaly do školy přes ulici Sluneční.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce,uklódó stgrostovi zajístit vypracovúní podkladů pro jednání zastupitelstva, na
zůkladě kterých bude možné rozhodnout o dalším postupu ve věci vybudování lóvl<y přes Dolanský
potok v blízkosti ulice Sluneční tak, aby tyto podklady obsahovaíy především majetkopróvní vztahy
k dotčeným pozemkům, povinnosti vůči stavebnímu úřadu o dalším orgánům státní správy, možná
techníckó řešení a odhad ceny.

Termín: nejpozději do 30.4.2023

Důvodová zpráva;
Dětem docházejícím do školy z jižní části obce Velké Přítočno a z Dolan by usnadnilo cestu do školy
přes ulici Sluneční, kdyby vjejím blízkosti byla vybudována lávka přes Dolanský potok, Odbahnění
zpevněných částí koryta potoka zabrání rozlévání vody do okolní krajiny.
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3. Vybudování chodníku meziVelkým a Malým Přítočnem

Předkladatel návrhu na projednání: Miroslav Dušek (zastupitel)

Mezi Velkým a Malým Přítočnem je vybudován chodník jen v té části, která lemuje hranici katastrálních
území Velkého a Malého Přítočna. Vybudování chodníku i v jeho dosud nedokončené části (Příloha

3-1) by pro občany Velkého i Malého Přítočna bylo zcela jistě velkým přínosem.

Návrh usnesení:
Zastupítelstvo obce uklddó starastovi zajístit zpracování podkladú pro jednóní zastupitelstvd, na
základě kterých bude možné rozhodnaut o dalším postupu ve věci vybudování chodníku mezi Velkým
a Malým Přítočnem tak, aby tyto podklady obsahovaly především majetkopróvní vztahy k dotěeným
pozemkům, povinnosti vůči stavebnímu úřadu a dalším orgúnům §átní správy, možná technícká
řešení a odhad ceny,

Termín: nejpozději do 30.4.2023

Důvodová zpráva:
Vybudování chodníku i v jeho dosud nedokončené části {Příloha 3-1) by pro občany Velkého i Malého
Přítočna bylo zcela jistě velkým přínosem při chůzi mezi oběma obcemi.

4. Posouzení vhodnosti osazení střech budov ve vlastniďví obce (škola, školka, obecní úřad)

fotovoltaickými panely pro v,ýrobu elektřiny

Předkladate| návrhu na projednání: Jaroslav Hráský (zastupitel)

V rámci současné energetícké situace, kdy ceny energií přímo ovlivňují kvalitu života lidí, je nutné
zamyslet se nad jakýmkoliv řešením přinášejícím do budoucna úspory v nákladech na energie, které
jsou zásadní pro zajištění běžného provozu nemovitostí ve vlastnictví obce, tj. školy, školky a obecního
úřadu.

Za vhodné řešení lze považovat vybudování střešních FVE, a to ve variantě, která bude pro každou

z vyjmenovaných nemovitostí co nejrnýhodnější, a to jak z hlediska jejího využití, tak z hlediska její

ekonomické návratnosti.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce ukládó storostovi zaiistit zpracování podkladú pro jednání zastupitelstva, ng
zókladě kterých bude možné jednat o dalším postupu ve věci osazenístřech školy, školky a obecního
úřqdu fotovoltaickými panely pro výrobu elektřiny a ve věci s tím souvisejícího výběru vhodné FVE
technalogietak, abytyto podkladyobsahovaly především povinnosti vůči stavebnímu úřadu a dalším
orgánům státní spróvy, možná technická řešení, odhdd ceny d možnast Wužití státních dotací.
Termín: nejpozději do 30.4.2023

Důvodová zpráva:
Ceny energií jsou zásadními nákladornými položkami při zajištění řádného provozu v budovách ve

vlastnicfuí obce. Ekonomiku provozu může velmi pozitivně ovlivnit částečná soběstačnost v dodávkách
elektrické energie pořízené ve vlastních fotovoltaických elektrárnách umístěných na střechách budov
doplněných o další technologíe, jako např, vhodná bateriová úložiště, tepelná čerpadla, apod.

Pořizovacícenu střešních FVE lze částečně poknýt státními dotacemi - viz příklad dotačního programu:

https : //dotacn i pruvodce.czldeta i l/fotovolta i ka-pro-ma le-olce-1.
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5. Rozbor zamýšlené přístavby školy dle aktuálního projektu ve vztahu k ekonomichým aspektŮm
fungování škoIy a zachování stávající kvality výuky.

Předkladatel návrhu na projednání: Václav Hanf (zastupitel)

Zachování stávajícího kvalitního vzdě]ání ve všech oblastech, které nyní škola poskytuje, je ohroženo
rozšířením školy o druhý stupeň. Pro výuku odborných předmětů na druhém stupni základní školy musí
být pedagog s patřičným vzděláním (aprobací). Vzhledem k množství odborných předmětů, velikosti
školy a finančních potřebách kva|ifikovaného pedagoga, lze předpokládat absenci pedagogů pro

zajištění kvalitní výuky.

Ekonomická náročnost provozu školy - nárůst cen energií(plyn, elektřina, voda), mzdouých nákladů.

Bylo by vhodné zpracovat studii ekonomické náročnosti provozu stávající školy a nové školy po

plánované přístavbě a toto následně projednat na zasedání zastupitelstva obce.
Dále pak ve vztahu k samotné přípravě realizace přístavby školy - při jednání ZO dne L9.ta.2022 bvla
zastupitelem V.Hanfem vznesena v rámci rozpravy k bodu ].3. ,,Vyhodnoceníveřejné zakázky malého
rozsahu: Zpracování projektové dokumentace pro provádění stavby Velké Přítočno - přístavba základní

školy" připomínka, ževítézvýběrového řízení (4K- stav s.r.o.} nedoložilv soutěži k veřejné zakázce své

reference, jak podmínky účasti v řízení stanovují.

Otázkyl
Bude se s uýstavbou nové části školy rekonstruovat zároveň stará budova? Jaké jsou plány

s rekonstrukcí staré budovy školy?

Jakým způsobem dojde rozšířením školy o druhý stupeň k navýšení kapacity vjednotlivých
ročnícňh (vzhledem k zásadnímu navýšení počtu obyvatel souvisejícím s plánovanou

v,ýstavbou}?

Doložila společnost 4K - stav s.r.o. potřebné reference? Pokud ano, za§tupitelé by s nimi měli
být seznámeni.

Byla již smlouva se společností4K - stav s.r.o. uzavřena? Pokud ano, zastupitelé by s ní měli
b,it seznámeni,

a

a

a

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce ukládó stdrostovi zaiistit zpracování podkladŮ pro jednání zastupítelsfud, no
základě ktených bude možné posouditv šírším pohledu všechny zósadní aspekty zamýšlené přístavby
základní školy, zeiméng ekonomiku provozu a zaiištění kvality výuky na 2. stupni školy pří zachovóní
stávající kvality výuky na t. stupní.
Termín: nejpozději do 30.4.2023

Důvodová zpráva:
V současné době jsou žáci po ukončení prvního stupně bez problémů zařazováni do školních zařízení
v Kladně, nebo úspěšně zvládají přijímací zkoušky na víceletá gymnázia. Proto by se mělo podporovat

současné nastavení školy s důrazem na zkvalitnění výukového prostředí tříd, zřízení sborovny,

samostatné družíny, dílny na kroužky, kuchyně, jídelny a rozšíření tělocvičny. V případě rozšíření školy
o druhý stupeň se současný charakter ,,rodínné" školy rozptýlí a zaníkne, jelikož odborné učebny
druhého stupně vyžadují náročnější, odbornější a dražší učební pomůcky, nemluvě o personálním

obsazení kvalifikovanými pedagogy, kterých je nedostatek iv Kladně.

Ve vztahu k pořízení projektové dokumentace společností 4K - stav s.r.o. je třeba, aby bylo doloženo,
že tato společnost splnila veškeré požadavky stanovené v soutěži o veřejnou zakázku,včetně doložení
potřebných referencí.
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6. Úprava pravomocí k provádění rozpočtov,ých opatření starostou obce

Předkladatel návrhu na projednání: jaroslav Hráský (zastupitel)

Na programu zasedánízastupitelstva konaného dne 19.12.2022 pod bodem 19, Různé, 19.2. lnformace
o rozpočtových opatřeních, podal starosta obce zastupitelům informaci o rozpočtouých opatřeních
v rámcijednotlivých kapitol rozpočtu íč.72, L3, L4 a 15) provedených v kompetenci starosty. Program
zasedání ani soupis přijatých usnesenívšak neobsahuje čísla jednotlivých rozpočtovrých opatření a není
tedy zpětně ověřitelné, o jakých rozpočtových opatřeních starosta informaci podával,

Vzhledem ktomu, že o rozsahu pravomocí starosty kprovádění rozpočtouých opatření vjeho
kompetenci, tj. bez nutnosti schvalování zastupitelstvem obce, bylo rozhodnuto dne L7.L2.2Qt8, a.
v minulém volebním období usnesením č. 2412018/2, jeví se jako nezbytné seznámit všechny členy
zastupitelstva se stavem věcí a zrevidovat rozsah zmocnění norným jednoznačným uýkladem.

Rozsah současných pravomocí starosty ve vztahu k rozpočtovým opatřením byl usnesením
č.24/2aL8/2 stanoven takto: ,,rozpočtové příjmy v neomezené výši a rozpočtové výdaje v zóvazných
ukazatelích rozpočtu (paragrafy rozpočtové skladby) do uýše 500.000,- Kč celkem za jedno rozpočtové
opatření v jednom kalendóřním měsíci. Poslední rozpočtové opatřeníza kalendóřní rok v plném rozsahu
v př$mech i ve výdojích. O všech takto provedených rozpočtových opatřeních bude starosta inlormovat
zostupitelstvo obce na nejbližším příštím zasedóní."

Návrh usnesení:
Zastupitelstvoobcestanovívsouladus§102odst.2písm.a)a§99odst.2zákonač. 128/2000Sb.,
o obcích {obecní zřízení|, ve znění pozdějších předpisů, rozsah pravomocí starosty obce k provádění
rozpočtových opatření s platností do konce funkčního období v roce 2025 takto:
L. Na straně výdajů lze provést řádně odůvodněnou změnu závazného ukazatele, popř. řádně

odůvodněné doplnění dalšího nového závazného ukazatele, až do výše 200.000,- Kč s tím, že

navýšení bude vyrovnáno bud'snížením jiného závazného ukazatele na straně výdajů nebo
navýšením či doplněním da|šího závazného ukazatele na straně příjmů. Stejně tak lze provést
změnu závazného ukazateIe na straně příjmů.

2. V jednom měsíci lze provést pouze jedno rozpočtové opatření a souhrn změn na straně příjmů i
výdajů - nav,ýšení či snížení, nesmí překročit částku 500.000,- Kč upraveného rozpočtu.

3, Zastupitelstvo obce si vyhrazuje právo na informaci o každém rozpočtovém opatření
provedeném starostou obce, a to vždy na neibližším zasedání zastupite|stva obce.

Důvodová zpráva:
V roce 2O22 bvlo ke schválenému rozpočtu vydáno (schváleno) 16 rozpočtových opatření, z toho ].5

rozpočtových opatření do 30.11.2022, U rozpočtového opatření č. 6 ze dne 15.6.2022 je uvedeno, že

ho schválilo obecní zastupitelstvo. Ostatní rozpočtová opatření byla schválena starostou.
Žaang bod programu jednání aní žádné usnesení ze zasedání zastupitelstva obce konaného dne
L5.6,2OZ2 ovšem neobsahuje usnesení o ,,schválení rozpočtového opatření č. 6", lnformace
k opatřením č, L2 - 15 byla sice zastupitelstvu poskytnuta dne 19.12.2O22, o opatření č. 12 ze dne
L2.La,2022 však měla být podána informace již na zasedání konaném dne 19.10.2a22,tj. na nejbližším
zasedání zastupitelstva po schválení tohoto rozhodnutí. O dalších 10-ti rozpočtovtých opatřeních
schvalovaných starostou do 30.11.2022 (opatření č. L - 5 a č, 7 - 11} nepodával starosta informace
členům zastupitelstva vůbec (neexistuje o nich žádná zmínka v programech jednánízastupitelstva obce
ani v přijatých usneseních) a konal tak v jasném rozporu s uděleným zmocněním.
Navíc dvě rozpočtová opatření ze záYí 2a22 (č, 10 a č. 11} a tři opatření z fíjna 2OZ2 |č. L2, č. L3 a č, 14}

byla starostou schválena nad rámec jemu udělené pravomoci,když je u jednoho překročen limit uýdajů
500.000,- Kč a dvě dalšíse rovnají limitu 500.000,- Kč. Kromě toho dvě rozpočtová opatření(č. t a č. 15)

zasahují mimo zmocnění starosty do ,,financování",
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7. Zveřejňování zápisů ze zasedání zastupitelswa obce

Předkladatel návrhu na projednání: Jaroslav Hráský (zastupitel)

V současné době se řídí obecní úřad ve vztahu k informovanosti občanů o zasedáních zastupitelstva
platným jednacím řádem a v souladu s ním jsou zveřejňována na obecním webu pouze přijatá

usnesení. 7ápisv plném znéní je kdispozici k nahlédnutí na obecním úřadu (§ 95 odst. 2zákona o

obcích) pouze na žádost konkrétního žadatele. Takto zaběhlou praxí je negativně ovlivněna
transparentnost jednání zastupitelstva a potažmo i informovanost veřejnosti o průběhu zasedání

zastupitelstva, které je ze zákona veřejným aktem.

Přijednání zastupitelstva obce konaném dne 19.L2.2022 nebyl dokonce schválen ani návrh na zasílání

zápisů z jednání zastupitelstva obce jednotliv,ým zastupitelům.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluie, qby byl na webu obce zveřejňován soupis přijatých usnesení a úplný
zápis ze zasedání zastupitelstva, který bude obsahovat mimo jiné inlormaei o zpŮsobu hlasování
jednotlívých zastupitelů a o proběhlé diskusi k jednotlivým bodům jednání.

Termín: ihned

Důvodová zpráva:
Zveřejňování pouze soupisů přijatých usnesenív rámci zasedání zastupitelstva obce není dostatečné
pro zajištění transparentnosti jednání zastupitelswa a informovanosti občanů o těchto jednáních.

Zásadním prostředkem pro zvýšení transparentnosti, informovanosti a orientace občanů v zastupiteli
řešených otázkách, problémech, záměrech, apod., a to i s časovým odstupem, je zveřejňování úplných

zápisů ze zasedání zastupitelstva.
Takovému postupu obecního úřadu nebrá nížádná stávající legislativa, a to ani pravidla GDPR (General

Data Protection Regulatíon), která sice jistou anonymizaci údajů ve zveřejňovaném zápise vyžadují,

avšak s výjimkou, kdy je ke zveřejnění informacíobsahujících osobní údaje dán veřejný zájem - nejen

u v,ýsledků výběrorných řízení, uzavřených majetkových transakcí obce, ale např. i v takouých případech,

kdy určitá osoba vystoupí na jednání zastupitelstva. Princip veřejnosti zasedání zastupitelstva musí

zůstat zachován i při zveřejňování zápisů z jeho konání.

8. Opatření ke z v,ýšení bezpečnosti přechodů přes komunikaci č. l/61.

Předkladatel návrhu na projednání: Václav Hanf (zastupitel)

Na přechodech přes silnicí č. l/6L dochází poměrně často k nebezpečným situacím, když riziku při

přecházení této frekventované komunikace jsou vystaveny především naše děti při cestě do školy.

Rychlost projíždějících vozidel na obou okrajích obce na této komunikaci je mnohdy nebezpečně
vysoká a situace na silnici pro přecházejícíosoby je tak nepřehledná. U přechodů v jižní části obce (při

vyústěních ulice Sluneční}došlo v nedávné minulosti u přechodů i k několika srážkám vozidel.

l když se jedná o přechody přes silnici 1. třídy, kde možné zásahy obce jsou omezené, existují zcela jistě

různé alternativy opatření, která by bezpečnost na těchto přechod zvýšila (v,ýstražná světla, radary,

zdrsněný povrch, apod.).

Návrh usnesení:
Zastupítelstvo obce uklódó storostovi zajístit zpracovúní podkladů pro jednání zostupitelstva, na
zúkladě kterých bude možné posoudit vhodnost a realizovqtelnost alterndtiv opatření vedoucích ke

zvýšení bezpečnosti osob na přechodech přes komunikaci č, l/61.
Termín: nejpozději do 30.4.2023
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Důvodová zpráva:
Zvýšení bezpečnosti občanů obce, prevence proti rizikům vypl,ývajících z provozu na pozemních

komunikacích v obci a ochrana zdraví našich občanů (především dětí) musí být naší prioritou.

Obecné

L. Příprava zasedáníZO

Zasílání pozvánky na zasedání zastupitelstva s jeho programem, a to včetně podkladů a navrhovaných

usnesení k iednotlirním proiednávaným bodům programu zasedání ZO (viz článek lll., odst. 4, Jednacího
řádu).

2. Zápis ze zasedáníZO

Žádáme, aby zápis o průběhu zasedání byl vždy po proběhlém zasedání zaslán e-mailem všem

zastupitelům, a to ve lhůtě do 10-ti dnů (s přihlédnutím k odst, 4., článku Xl., Jednacího řádu a § 95,

odst. 2, zákona o obcích), a to za účelem možnosti vznesení připomínek k jeho znění a následnému

schvalování na dalším zasedání zastupitelstva obce.

Ve Velké Přítočně dne 18,2.2023

lng. Ja Václav Miroslav Dušek

Přílohv:

3-1- Situace - chodník mezi Malým a Velkým Přítočnem
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